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První vydání školního časopisu byl porod. Doslova. 

 

Zdálo se, že na počátku školního roku jsme ještě všichni v určitém stagnujícím rozpoložení a 

dát časopis dohromady nás tentokrát stálo více úsilí, než jsme očekávali. Nejprve padlo 

nekonečné  množství nápadů na články, ankety, soutěže, ale když když došlo na lámání 

chleba, vždy z toho bylo veliké nic. Uzavření čtvrtletí nás ale nastartovalo, a proto vám 

přinášíme další číslo časopisu DIPLOMKA, opět v plné síle.  

 

Léto uběhlo jako voda a už za sebou opět máme první čtvrtletí školního roku 2015/2016.  Zdá 

se, že to bylo včera, kdy jsme vystrašeně postávali před školou (někteří i s kornouty) a čekali 

na nové třídní učitele, než rozrazí ty bílé vchodové dveře a začnou si nás volat k sobě. 

Imatrikulace byla noční můrou pro nejednoho z nás, ale úspěšně jsme ji zvládli všichni. 

 

V době našeho prvního týdne ve škole jsme absolvovali sezení s vyššími ročníky v aule, kde 

nám studenti představovali učitele a chod školy. To už se ale nedělá, a proto jsme se rozhodli 

věnovat další číslo našeho časopisu našim novým prvákům.  

 

Na škole máme nové učitelé, které jsme vyzpovídali, dozvíte se, kam jsme během prvních tří 

měsíců zavítali a jaké akce v letošním školním roce plánujeme a co si o učitelích myslíme my, 

studenti. Jak se daří našim absolventům a co můžete vlastně po maturitě dělat? Vše a ještě 

více se dozvíte na stránkách prvního vydání letošního školního roku. 

 

 

                                  Tereza Nevečeřalová, šéfredaktorka 
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Kopírování na školní tiskárně pro všechny studenty: 

1) černo – bílá kopie 

Formát A4 :   1,0 Kč za stránku 

Formát A3:   2,0 Kč za stránku 

2) barevná kopie 

Formát A4:   4,0 Kč za stránku 

Formát A3:  8,0 Kč za stránku 
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Den Hodina 

07.10.2015 08:00 – 17:00 

11.11.2015 08:00 – 17:00 

09.12.2015 08:00 – 17:00 

06.01.2016 08:00 – 17:00 

03.02.2016 08:00 – 17:00 



 

 

 

Adaptační kurz 

ADAPTAČNÍ POBYT 2015 

   Každoročně pořádá Diplomka pobyt pro prváky, který má novým žákům pomoci 

k adaptaci do nového prostředí. Sraz byl v 9.00 před školou. Jelo se do Spořic, do 

sportovní haly.  Kromě paní učitelky Studničkové, paní učitelky Sulovari, paní učitelky 

Vejmelkové a pana učitele Maříká jelo i pár studentů ze třetích ročníků, kteří učitelům 

pomáhali. A samozřejmě všichni prváci. 

 

   Po půl hodině cesty jsme dorazili do Spořic. A 

jak to bývá zvykem, hned ze začátku se všichni 

pohádali, kdo s kým bude na pokoji. Po té, co si 

všichni vybalili a ubytovali se,  sešli jsme se 

v jídelně. Pomocí losovaní se všichni rozdělili do 

skupin, které proti sobě budou soupeřit a na konci 

pobytu se pak vyhodnotilo, jaká skupina byla 

nejlepší. Jako první měly skupiny za úkol si vymyslet svou vlastní hymnu, erb a něco 

málo nám o své skupině povědět. Některé skupiny byly zdatnější v kresbě, jiným se 

více dařilo ve vymýšlení vlastní hymny. Učitelé a realizační tým složený se studentů 

třetích ročníků vše zhodnotili a rozdali body. Po výborné večeři jsme si zahráli pár her, 

za které se také rozdaly body. V 22:00 hod. byla večerka. 

   Po osmé hodině ranní se šlo na 

rozcvičku, kterou vedli kluci za 3. C. Okolo 

deváté hodiny byla snídaně, na kterou se 

všichni, po namáhavé rozcvičce, hodně 

těšili. Celý čtvrteční den byl ve stylu 

´´pevnost Bouyard´´.  Za tuto hru mohly 

skupiny získat co nejvíce bodů. Jako první 

měla skupina za úkol najít všechny klíče.  

Po získání klíčů musely skupiny zjistit 

danné indície, které by je dovedly až 

k pokladu. Počasí nám přálo, takže jsme 

si před večeří mohli zahrát ještě pár míčových her. Večeře byla výborná. Jedna za 

studentek měla za úkol si pro své spolužáky připravit program. Hrálo se živé pexeso, 

pantomima, hádaly se hlášky ze známých filmů.... no prostě bylo o zábavu postaráno. 

Na pokyn pana učitele Maříka museli být všichni studenti v 22:00 v posteli, jinak 

hrozilo, že bychom museli dělat kliky nebo dřepy. 
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   Poslední den, po snídani a opět 

velmi vyčerpávající rozcvičce, se 

dohrávala hra z předešlého dne. 

Tentokrát skupiny hledaly již samotný 

poklad. Rozdaly se poslední body a 

vyhodnotilo se, jaká skupina byla 

nejlepší. Každá skupina dostala diplom 

a menší, sladkou dobrotu na cestu 

domů. Nezapomělo se ani na realizační 

tým, který po celý pobyt učitelům 

pomáhal. Všem se pobyt moc líbil, až 

na dřepy a kliky .         

        

 

 

 

 

 

 

 

 

Nathalie Philippová, 3. A – externí redaktor 
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Projekt Senior 

,Projekt prevence kriminality a sociálně patologických jevů 2015 
„I senioři si zaslouží pocit bezpečí – Vzájemné mezigenerační učení se“ 

 
Studenti a studentky, Střední školy diplomacie a veřejné správy v Mostě, od května 
tohoto roku realizovali pod vedením svých pedagogů projekt zaměřený na prevenci 
kriminality. Ke své činnosti v tomto směru se zaměřili na seniory. Uvědomili si totiž, že 
senioři se velmi často stávají obětí kriminality a stejně jako každý člen společnosti si 
zaslouží pocit bezpečí.  
 
Projekt byl od samého počátku zaměřen nejen na samotný preventivní program, ale 
také na vzájemné sebepoznávání se. Studentům a studentkám projekt pomohl lépe 
pochopit problémy spojené se stářím i příčiny obav seniorů z určitých situací. Senioři 
se naopak mohli zdokonalit ve znalosti preventivních opatření i práci s moderními 
technologiemi. Oběma skupinám se také podařilo postupně odbourat vzájemné 
mezigenerační předsudky a stereotypy.  
 
V rámci vzdělávací části projektu proběhl v měsíci květnu na půdě školy kurz práce na 
PC, kterého se zúčastnilo na 50 mosteckých seniorů. Během pravidelných lekcí si 
senioři za pomoci studentů a studentek osvojili základní dovednosti v oblasti práce 
s textem a internetové komunikace. Kurz, na jehož konci obdržel každý účastník 
Pamětní list o jeho absolvování, byl pozitivně hodnocen nejen ze strany vyučujících 
studentů a studentek, ale také, a to je nejdůležitější, ze strany samotných seniorů. 
 
Preventivní program zahrnoval cyklus přednášek, v nichž studenti a studentky, 
seznámili mostecké seniory, členy mosteckých klubů seniorů a klienty zařízení 
Městské správy sociálních služeb v Mostě, s riziky, které jim mohou přinášet některé 
situace nebo neuvážené kroky, nastínili jim možnosti prevence trestné činnosti 
páchané vůči nim. A v neposlední řadě seniorům přednesli, předvedli a následně 
nechali vyzkoušet základy první pomoci. Na závěr každé přednášky byl zařazen 
vzájemný trénink paměti, při němž senioři velmi často vyprávěli o svém dětství a 
životních zkušenostech. Toto vyprávění obohatilo studenty o další, byť 
zprostředkované, zkušenosti, které jim budou prospěšné nejen v jejich dalším studiu, 
ale také v budoucím povolání – pracovníků v bezpečnostně právní oblasti či veřejné 
správě. 
 
Poslední součástí projektu byla tvořivá dílna, s níž navštěvovaly studentky školy 
jednotlivá zařízení pro seniory pod správou Městské správy sociálních služeb. V rámci 
dílny studentky s klienty těchto zařízení vyráběli dekorační předměty nejrůznějšími 
technikami nebo se učili tradičním ručním pracím. V neposlední řadě si s klienty také 
povídali, což zpříjemnilo odpoledne nejen seniorům ale i jim. Po těchto setkáních 
odcházeli všichni zúčastnění příjemně naladěni a těšili se na další společné tvoření. 
Vyvrcholením projektu je výstava v mosteckém Divadle rozmanitostí, kterou můžete 
v prostorách divadla navštívit do konce listopadu a seznámit se s výsledky společného 
půlročního snažení. Každý tady najde inspiraci pro smysluplně strávený volný čas a to 
nejen se svými dětmi, ale také se svými rodiči a prarodiči. Není nad společně strávený 
čas, který obohatí naše vzpomínky, protože vzpomínka na příjemně strávené chvíle 
s našimi nejbližšími nám pomáhá překonávat strasti života a moudrost našich rodičů 
řešit těžké životní situace. V pátek 6. listopadu 2015 proběhla v prostorách Divadla 
rozmanitostí v Mostě vernisáž výstavy k tomuto projektu.  
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Vernisáž doplněná kulturním programem, na jehož tvorbě se podíleli studenti a 
pedagogové školy, Střední školy diplomacie a veřejné správy v Mostě, i mostečtí senioři - 
soubor "Komořanky", byla velmi úspěšná. Akce proběhla za účasti primátora města mostu 
Ing. Jana Paparegy, náměstkyně primátora Ing. Markéty Staré a dalších čestných hostů z 
řad zástupců mosteckého Magistrátu, Městské policie i zástupců Krajského úřadu 
Ústeckého kraje. Mezi dalšími hosty byli samozřejmě mostečtí senioři, spolupracující 
zaměstnanci z Městské správy sociálních služeb, studenti školy a jejich rodiče i širší 
veřejnost. Všichni prožili příjemný podvečer a odcházeli velmi spokojení. O spokojenosti 
návštěvníků i tvůrců projektu vypovídá také videoreportáž z této akce, kterou lze veřejně 
shlédnout na internetu - odkaz: https://www.youtube.com/watch? 
 
O úspěchu celého projektu nehovoří pouze spokojenost mosteckých seniorů, ale také 
úsilí studentů a studentek, kteří realizaci věnovali svůj volný čas nejen v průběhu 
školního roku, ale i v období prázdnin. Po tomto společném půlroce říkají: „Není nic 
lepšího než dělat radost těm, kteří si to zaslouží!“ nebo „Už chápeme moudrost stáří.“ 
                                                                                                

Mgr. Marcela Rudolfová 
                                                                                                                          koordinátor projektu    
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https://www.youtube.com/watch?v=cpcYcmV_rg4&feature=youtu.be


 

Rozhovor s paní učitelkou M. Rudolfovou 

1. Co vás motivovalo k tomuto projektu? 

K napsání projektu zaměřeného na seniory mě motivovala paní ředitelka, zkušenost s 

projektem prevence kriminality a sociálně patologických jevů z minulých let a v neposlední 

řadě také nějaká "potřeba" vyzkoušet si práci a společné aktivity s úplně odlišnou sociální 

skupinou než jsou děti a mládež. 

2. Jak dlouho je naše škola do projektu zapojená? 

Škola je autorem projektu "I senioři si zaslouží pocit bezpečí - Vzájemné mezigenerační 

učení se", proto byla od samého začátku i jeho realizátorem. Projekt trval od dubna 2015 do 

listopadu 2015. Vrcholem byla vernisáž, která se uskutečnila 6. listopad v prostorách Divadla 

rozmanitostí v Mostě, za účasti studentů, seniorů a významných hostů z řad představitelů 

mosteckého Magistrátu, mezi nimiž byli např. pan primátor Ing. Paparega, nebo náměstkyně 

primátora paní Ing. Stará. Výstava je zde umístěna do 30. listopadu a široká veřejnost se tak 

může seznámit s výsledky společné práce. 

3. Co jste od projektu očekávala a splnilo se to? 

Jak už název napovídá, hlavním úkolem bylo vzájemné ponaučení se, odstranění stereotypů 

a společně strávená příjemná odpoledne, která by byla přínosem seniorům i našim 

studentům. Díky práci studentů a seniorů se podařilo dosáhnout všech cílů a dokonce 

očekávání nejen naplnit, ale také je překročit. Projekt nepřinesl jen ponaučení, ale také 

vzájemné pochopení a chuť ve společné činnosti i nadále pokračovat. 

4. Baví vás tento projekt? 

Práce na projektu do určité míry navazuje na pedagogickou a výchovnou činnost, ale 

zároveň ji považuji za formu aktivní smysluplné relaxace. Ano, činnosti v rámci projektu mě 

baví a za práci v pravém slova smyslu je nepovažuji. Vidím v tom spíše poslání, 

možnost dalšího osobního rozvoje a motivaci pro svou další činnost ve škole i v projektech 

5. Jak se líbí projekt důchodcům? 

Ze strany mosteckých seniorů byl projekt přijímán velmi pozitivně a vzhledem k jejich aktivní 

účasti na všech aktivitách s ním spojených lze soudit, že se jim také líbil. 

6. Až projekt skončí, budete chtít vymyslet další nebo už nějaký máte? 

Projekt byl již ukončen. Nějakou představu o dalších navazujících projektech už asi mám, ale 

zatím si ji nechám pro sebe.... :-) 
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Projektový den 

Projektový den 

V pondělí 23.11.2015 se uskutečnil projektový den pod názvem Týden globálního 

vzdělávání – Pomáhat je lidské. 

Každá třída si vylosovala jedno téma, na kterém potom celý týden pracovali. Studenti 

získávali informace a připravovali prezentace k vylosovaným tématům. 

V projektový den pak studenti na dané téma vytvářeli plakáty a informační materiály. 

V odpoledních hodinách proběhlo představení a odprezentování jednotlivých témat. 

Na konci celé akce proběhlo vyhodnocení nejlepších prací a vyhlášení vítězů. 
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1. místo 

2. místo 
3. místo 

1.B 

2.A , 3.A 
1.A 



 

Přednáška – Média a migranti 

PŘEDNÁŠKA MÉDIA A MIGRANTI 

 

Dne 6.5.2015 se na naší škole uskutečnila přednáška o Médiích a migrantech, jelikož migrace 

je současné nejprobíranější téma v médiích. Přednášky se zúčastnily třídy veřejnosprávního 

oboru.  

Naší školu navštívila Hana Vaňková, mediální koordinátorka programu Migrace, Dana Vrbová, 

redaktorka Českého rozhlasu Praha a Anna Mayfat, migrantka z Ruska. 

Nejprve nás paní Vaňková seznámila s pojmem migrace, počtem cizinců v naší republice, 

uprchlíky a stylem, jakým se o nich píše v médiích. Dozvěděli jsme se, že dnes u nás žije 464 

tisíc cizinců, nepočetnější národnost jsou občané Ukrajiny, dále Slovenska a na třetím místě 

se umístili občané Vietnamu.   

Potom nás se svým příběhem seznámila sama Anna. I přes silný ruský přízvuk nám vyprávěla, 

jak těžké je získat studijní vízum a co všechno to obnáší, být cizinkou v naší zemi, jak se k ní 

chovali lidé, když cestovala, o jejím působení v Turecku a o tom, jak těžké je naučit se česky. 

Dala nám i určité rady, jak získat objektivní pohled na svět – musíme cestovat.  

Jako poslední se ke slovu dostala redaktorka Dana Vrbová. Ta nám osvětlila, jaké to je být 

zaměstnancem Českého rozhlasu a žurnalistou. Dozvěděli jsme se, jak to chodí v uprchlických 

táborech po celé České republice a svěřila nám i svou vlastní zkušenost, jaké to je být cizincem 

v jiné zemi, jelikož sama působila v Belgii.  

Celá přednáška byla zakončena diskuzí, ve které jsme mohli vznést vlastní dotazy a otázky, 

na které nám bylo odpovězeno. Celá přednáška nám jistě byla velkým přínosem. 

Nakonec paní Vaňková pozvala celou redakci časopisu na návštěvu Českého rozhlasu v 

Praze. Článek o naší návštěvě si budete moci přečíst v dalším čísle časopisu. 

                                                                                                                                Tereza Nevečeřalová, 3. A 
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Žáci prvních ročníků dostali od paní učitelky Pálové zadání slohové práce, které znělo 

Můj první měsíc na SSDVS. Redakce vám předkládá vybrané práce. 

Veronika Báčová – 1. A 

  Všechno to začalo prvního září přibližně po půlce roku 2015. Ráno mi zazvonil 

budík v 6 hodin a začaly všechny ty přípravy – vybrat vhodné oblečení, provést ranní 

hygienu, nalíčit se a nakonec také něco málo posnídat. Celé ráno jsem při těchto 

činnostech nemyslela na nic jiného, než jakou budu mít asi třídní učitelku a vlastně jací 

budou všichni lidé z mé nastávající třídy. Když všechny tyhle přípravy skončily, 

nasedla jsem s mojí maminkou do auta a jely jsme. Po cestě jsme si povídaly o 

příjemných věcech, a proto ze mě stres trochu spadl. 

  Po patnácti minutách jsme tu stály – na první pohled malá, skromná budova 

mé nové školy. Vešly jsme dovnitř mezi spoustu lidí v mém, ale i v mamčiném věku. 

Porozhlížely jsme se okolo sebe a já měla pocit, jakobych tu už někdy mezi všemi těmi 

lidmi stála. Neviděla jsem člověka, který by mi byl už jen od pohledu nesympatický. Ze 

školy jsem měla já i mamča dobrý pocit. První den proběhla imatrikulace a jelo se 

zpátky domů, ale od druhého dne se začlo rozjíždět učení podle rozvrhů. 

  Po týdnu chození do školy jsem s odřenýma ušima vyjmenovala svou třídu. Dny 

potom už bylo vše lepší a lepší. Seznamovali jsme se navzájem, i když bylo na každém 

z nás vidět, že se ještě stydíme. Můžu říct, že jsme to zatím zvládli naprosto statečně. 

Známe se už myslím všichni a nikdo nikoho neodsuzuje, nebo se nikomu nevysmívá. 

Myslím, že čím déle spolu budeme trávit čas ve škole, tím lepší budeme parta. Moc se 

mi tu líbí, a nelituji, že jsem si tuhle školu vybrala. 

Veronika Suková – 1.B 

   1. září jsem nastoupila na Střední školu diplomacie a veřejné správy s. r. o.   

Školu jsem už navštívila několikrát na dnech otevřených dveří. Škola mě zaujala, tak 

jsme si o ní zjistili informace a dala jsem si sem přihlášku. 

   První den ve škole jsme byli trošku před sebou stydlivý, ale den ode dne jsme 

se začali poznávat a vznikla z nás suprová třída. Poté jsme začali poznávat i učitele, 

jsou tu strašně hodný a se vším vám pomůžou. 

  Měsíc po škole jsme v 9 hodin odjeli na adaptační kurz. Všichni jsme se tam 

těšili a taky jsme si to užili, ale když jsme jeli domů, měli jsme svaly jako Rambo. Na 

adaptačním kurzu jsme hodně poznali Pana učitele třídního. Je to moc hodný člověk, 

kterého  bychom nikdy nevyměnili. 

   Bála jsem se, jak těžká tato škola bude, ale když se budeme pravidelně učit, 

zvládneme to. Hlavní strach jsem měla z matematiky a Českého jazyka, ale schytali 

jsme suprové učitele. 
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  Hodiny Českého jazyka a matematiky mě baví, protože jsou to hodiny 

zábavné. Ze školy mám dobrý pocit a jsem ráda, že tu můžu studovat. 

Jan Brych – 1.C 

   První den ve škole pro mě byl takový trochu divný. Nikoho jsem neznal, takže 

jsem si neměl s kým povídat. 

   Po delší době jsem navázal kontakt s klukama a dali jsme se do řeči. Postupně 

jsme se seznámili a teď už to vypadá, jako když se známe od malička. S některýma 

mám i společnou cestu domů, takže je na cestě o zábavu postaráno. 

   Učivo na střední škole je prý těžší, než na základní škole, a je to celkem i 

pravda. Nějaké učivo už umíte, takže jste v pohodě, ale některé je pro vás úplně nové, 

to už je potom horší. 

   Z této školy mám zatím dobré pocity. Jsou tu fajn učitelé a skvělá paní ředitelka. 

Na této škola se mi líbí. 

Jaroslav Rybka – 1. C 

   Moje očekávání bylo již velmi výborné, ale při prvním dni se mi vyjasnilo, že 

lepší škola už být ani nemůže. 

Můj první den na SŠDVS byl celkem překvapivý, potkal jsem tu několik lidí, které 

znám už ze základní školy. Největší překvapení ale bylo, že jsem zde potkal několik 

kamarádů, s kterými jsem byl už několik let seznámen a ještě navíc jsem měl štěstí, 

že chodí se mnou do třídy. Myslím si, že škola pro nás dělá mnoho dobrého. Největší 

moje obavy měl přece jenom tělocvik, kterého jsem se strašně bál, nakonec se 

ukázalo, že pro mě to nebude tak hrozné. Učitelé jsou velmi hodní a vždy, když něco 

potřebuji vysvětlit, tak si na mě udělají čas a s kamarády jdeme na doučování, které 

nám podle mě hodně pomohlo. Do školy chodím vždy rád, protože mě tu čeká skvělý 

kolektiv ve třídě, který si vždy pomůže a se kterým je sranda. Myslím si, že mě potkalo 

opravdu velké štěstí, které si myslím, že i vydrží. 

   Od té doby, co už nechodím na základku, se můj život hodně změnil v lepší a 

budu pevně doufat, že tyhle čtyři roky jen neprosedím a budu se učit, abych poté prošel 

maturitními zkouškami. Na školu vždy budu vzpomínat v dobrém, protože si to 

zaslouží. 

Denisa Pazderová – 1. A 

   Dnes je 4. listopadu a já si uvědomuji, že jsem již prožila první měsíc na střední 

škole. Čas strašně letí, protože si vzpomínám, když jsem navštívila den otevřených 

dveří a rozhodovala se, zda jít právě na Střední školu diplomacie a veřejné správy. 

Uplynulo mnoho času a já zde sedím a píšu tuto práci jako studentka „diplomky“. A jak 

bych zhodnotila první měsíc? 
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Uvítání na této škole bylo naprosto krásné. Všichni jsme se sešli v aule, kde 

nám sdělili první informace, splnili přísahu a já dokonce za naši třídu přečetla slib 

studenta. Poté jsme šli na hřiště, kde se oficiálně přivítala celá škola a paní ředitelka 

pronesla pár krásných slov. Přesunuli jsme se do třídy a postupně jsme se začali 

seznamovat. Já už jsem pár lidí znala, ať už ve třídě, nebo ve vyšších ročnících, proto 

jsem si zde nepřipadala cizí. Proběhlo pár organizačních dnů a poté se přešlo na 

výuku.  

  Mé pocity z nových předmětů, učitelé a spolužáků byly kladné. Každý nás strašil 

střední školou, ale nakonec to nebyl tak těžký přechod. A to díky rodinnému prostřední, 

které zde naše skvělá paní ředitelka vytvořila. Taktéž tu máme ochotný pedagogický 

sbor, který se nám snaží vše vysvětlit a pomoci, ale snaha a zájem musí přijít 

samozřejmě z naší strany, protože si myslím, že platí zásada „učitel ti může otevřít 

dveře, ale vstoupit do nich musíš sám“. 

Samotná výuka je někdy náročná, ale pokud máme výdrž a chuť, tak to 

zvládneme, i když se nám občas něco nepovede. 

   Kdybych měla zhodnotit náš kolektiv tak bych řekla, že se sešlo pohromadě 

dost fajn lidí. Třídu tvoří 32 studentů, takže je jasné, že občas si někdo leze na nervy, 

ale věřím, že v určitých situacích bychom drželi pohromadě. A jak bych to shrnula? 

  Tato škola je skvělá, právě díky lidem, kteří tu jsou, a já jsem velice ráda, že 

můžu být její součástí a prožít zde svoji cestu za delší etapou života.  
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JAK ŠEL ČAS 

 

Na základní škole nám vždy paní učitelky a učitelé vtloukali do hlavy všechny 

možné i nemožné informace, a vždy to ukončili větou:  „Budete maturovat, 

nepodceňte to!“.  Samozřejmě, že se vždy celá třída jen začala smát. Přece máme 

dost času, jsme na základce, mysleli si všichni.  

 

Po úspěšném dokončení základní školy, jsme se dostali na střední školu. Vše 

bylo nové. Noví přátelé, nové předměty, nové prostředí … a především, noví učitelé, 

kteří tu byli znovu se svou frází: „Budete maturovat, nepodceňte to!“. Vždyť jsme 

teprve v prvním ročníku!, říkali si všichni.  Pořád je dost času, neblázněte!, smáli se 

všichni.  

 

Jako lusknutím ruky proběhly zbývající roky. A jsme ve čtvrťáku! Poslední rok, 

TEN ROK!, kterému jsme se celou dobu vyhýbali a nechtěli připustit, že vůbec přijde.  

Nyní všichni litujeme, že jsme neuposlechli rad našich učitelů na základních školách a  

vše nechali na poslední chvíli. (Jako vždy …)  

 

Práce, kterou jsme si mohli krásně rozvrhnout do čtyř let, musíme zvládnout za 

osm měsíců. Od čtenářských deníků až po učení odborných předmětů. (Opravdovému 

učení!) Vybrat si vysokou školu, či poohlédnout se po možné práci, připravit a užít si 

PLES! A především ÚSPĚŠNĚ splnit maturitní zkoušku!!! 

 

NEPODCEŇUJTE FRÁZI:  ‘Budete maturovat, nepodceňte to!‘ 

Veronika Žigraiová 4.A 
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Medailonky učitelů Střední školy diplomacie a veřejné správy připravili žáci 3. A 

 

KDO, JAK A CO? 

 

Milí prváčci, už jste na naší škole strávili určitou dobu, ale i přes to bychom vás rádi 

seznámili s naším učitelským sborem. Každý určitě už víte, co kdo učí, ale tady uvidíte, 

jak vidíme učitelský sbor my, studenti.  

 

 

David Petrlík 

Přezdívky: Pety, Dejv 

Předměty: BEP, Právo, Kriminalistika 

S výukou pana Petrlíka se nemusíte bát, že byste neuspěli u maturity, ALE! Pokud se 

nebudete na jeho hodiny připravovat – úkoly, písemky, zkoušení – máte maturitu v 

nedohlednu. Kromě dobře vedeného sešitu si do jeho hodin noste minimálně mikinu, 

nejlépe 2-3 vrstvy oblečení, jelikož otevřená okna jsou klasika. Další velice 

doporučenou výbavou jsou přezůvky, protože psát seminární práci na téma, proč je 

nosit, není vůbec taková sranda, jak to zní. Naopak velice nedoporučenou výbavou je 

čepice na hlavě či žvýkací tabák. 

 

 

 

Věra Studničková 

Přezdívky: Studna 

Předměty: Český jazyk, Německý jazyk 

 

S paní Studničkovou jsou hodiny jedna velká sranda. Smích vás přejde až když vejde 

do třídy, sebere telefony, nasadí svůj ostříží zrak a rozdá písemky. Dobrá rada do 

života? Nespoléhejte na to, že slovíčka z němčiny někde “obšlehnete”, zkoušení u 

tabule to jistí.  
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Šárka Šmejkalová 

 

Přezdívky: Šmejky, Šárka  

Předměty: Public Relations, Veřejná správa, Kultura ve veřejné správě, Diplomatický 

protokol, Česká republika a evropské dimenze 

Paní Šmejkalová je naše třídní učitelka a i když vybojovat u ní propustku je běh na 

dlouhou trať, tak ji všichni milujeme! Nejdřív nám přišlo, že se zhroutíme pod návalem 

testů, domácích úkolů a seminárních prací, ale nakonec se ukázalo, že s její přípravou 

se dá všechno hravě zvládnout. A už téměř ani nezkoušíme nemít přezůvky nebo mít 

naše boty uvnitř třídy, protože víme, že letí boty a za botami letíme i my. 

 

 

Květoslava Bártlová 

Přezdívky: Květinka, Bártlys, paní Peková   

Předměty: PEK, ZSV 

 

Většina z vás se s paní Bártlovou potká až ve druhém ročníku při předmětu PEK. Až 

budete psát opisy, tak se připravte, že opis bude končit výkřikem: ,,STOP!”, který 

nejednomu z nás přinesl menší infarkt. Po několika hodinách vám bude hlavou 

automaticky znít: ,,F, nic, J, nic, F, nic..” Při ZSV si možná zameditujete a pokud budete 

hodní, tak s vámi bude proveden i výzkum.  

 

Marcela Rudolfová 

Přezdívky: René 

Předměty: ZSV, Dějepis, Německý jazyk 

 

Pokud máte rádi projekty, určitě se za paní Rudolfovou zastavte, dokáže totiž najednou 

zvládnout projektů i deset. Určitě vás nepotěší svými seminárkami, které jsou 

minimálně na 5 stránek. A už vůbec vás nepotěší přednáškou o antice, která je na 

stránek asi 40.  Ve třeťáku protočíte oči nad filozofií, ale nakonec si uvědomíte, že je 

to vlastně mnohem lepší než všechny témata před ní. Nevytahujte v hodinách telefony, 

sešity na jiné hodiny nebo cokoliv, co nepatří k tématu , nebo to letí oknem.. A vy 

možná za tím.  
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Angelika Mostová 

Přezdívky: Angelika, Enží 

Předměty: Ruský jazyk 

U paní učitelky Mostové určitě nemusí mít případní zájemci o maturitu strach 

z neúspěchu, pokud se budou snažit. Její velikou výhodou je zajisté to, že je rodilou 

mluvčí ruského jazyka. Krom toho umí také moc hezky malovat a zabývá se uměním 

Chochloma. 

Ludmila Oharková 

Přezdívky: Oharkis, Oharka 

Předměty: Anglický jazyk 

Paní učitelka Oharková je na naší škole poměrně krátce. Za tu dobu bylo možno si 

všimnout, že je poměrně přísná, ale vždy to myslí dobře a jde jí o to, abychom se 

anglicky naučili co nejlépe. V jejích hodinách je určitě obrovskou výhodou znát dobře 

nepravidelná slovesa. 

Alena Rudolfová 

Přezdívky: Rudolf mladší, René mladší 

Předměty: Ekonomika 

Paní učitelka Rudolfová učí ekonomiku. Snaží se nám všechnu látku vysvětlovat 

prostřednictvím jejích vlastních výpisků, které si během studia dělala. V poslední době 

už se začala také přiklánět i k elektronické podobě výpisků. Na každou hodinu 

požaduje aktualitu, kterou si musíme zapsat do speciálního sešitu na aktuality, který si 

paní učitelka pravidelně kontroluje.  

 

Václav Jakubík 

Přezdívky: Frank 

Předměty: Právo 

 

Pan učitel Jakubík učí na naší škole. Jeho výhodu jsou veliké zkušenosti v oboru, 

neboť několik zastával vysoké funkce ve svém oboru. Vypadá přísně, ale je moc 

hodný.  
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Kamila Pálová 

Přezdívky: Pálka 

Předměty: Český jazyk, Ruský jazyk 

Paní učitelka Pálová u nás vyučuje Český a Ruský jazyk. Na loňském projektovém 

týdnu jsme ovšem mohli vidět, že se nejedná o jediné jazyky, kterými je schopna se 

domluvit. Je pedantka na přezouvání se. Opravdu, pokud není někdo přezut a potká 

ji, tak je prostě vždycky odhalen a donucen se jít přezout.   

 

 

Mgr. Jan Kuda 

Přezdívky: Kudík, Jéňa  

Předměty: Politologie, Právo, Sebeobrana, BEP 

 

Sice pan Kuda může vypadat, jako jemný, přehlížející kantor, ale opak je pravdou. 

Dejte si „majzla“ na právo… tam vás nikdy šetřit nebude! I výše vašeho účtu za telefon 

je sice vyšší, ale to z pana Kudy nedělá někoho, kdo vás nechá válet se po lavici. 

Doporučujeme vám se poctivě připravovat na hodiny, hlavně práva. Seminární práci 

hlavně ODEVZDEJTE, ze zbytku se hroutit nemusíte. Důležitá je přeci snaha, ne?  

 

 

Mgr. Eliška Vejmelková  

Přezdívky: Éliška  

Předměty: Matematika, IKT 

 

Ano, paní Vejmelková je velmi přátelská a tolerantní, ale hranice je velmi úzká! 

Nepokoušejte se dobré vztahy pokazit! Matematika se vám hodí vždycky a někteří z ní 

budou i maturovat, tak na to myslete! Doporučujeme vám každou hodinu zapomenout, 

že existují mobily. A ať vás ani nenapadne si je nechat na lavici – bude zle, věřte nám. 

Pokud si nosíte, jako „správní studenti“, na každou hodinu matematiky kalkulačky, 

děláte dobře. Nic jiného, než klasická kalkulačka a tabulky vám ve světě matematiky 

nepomohou! Hlaste se, zkoušejte, choďte k tabuli… to vás zachrání od nejhoršího. 
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Ing. Radek Mařík 

Přezdívky:  

Předměty: Matematika, IKT 

 

Přísnost a přesnost, to jsou další jména pana Maříka. Nedělejte si dobrovolně a 

vědomě problémy, jinak jste si opravdu velmi zavařili. Pokud nejste matematik od 

přírody, připravujte se. Učitel je od toho, aby vás něco naučil, to také dělá, ale pokud 

jste milovníci spánku v hodině, tak se na toto „heslo“ raději neodvolávejte. Každý učitel 

vás dokáže „utopit na lžičce vody“, tak se nesnažte ze sebe dělat vědomě utopence. 

Pokud jste závislí na mobilech, internetu a všemu podobnému, tak na to rovnou 

zapomeňte! Mobil na lavici? Neexistuje! A pokud ano? Tak vás čekají jen příklady, 

příklady a zase jen příklady.  

 

Mgr. Miroslava Fryčková 

Přezdívky: Fryčkins, Mirka  

Předměty: Zeměpis, Chemie, TV 

 

Právě se díváte na jednoho z těch nejvíce tolerantních lidí této republiky. Vše má své 

meze. Dovolí se toto, tak se pak zakáže tamto. Vždy si dobře rozmyslete, co 

požadujete. Pokud jste sportovci a hodláte reprezentovat školu, bude to váš „patron“, 

za uvolnění ze školy. Proto dbejte na úctu k této učitelce! Stačí jedna vaše věta a už 

se na žádné utkání nepodíváte. Chemii a zeměpisu se nevyhnete, jelikož tyto 

předměty jsou jen na rok, doporučujeme vám k těmto předmětům přistupovat alespoň 

s nějakou zodpovědností. Nikdo z nich přeci nechce skládat opravné zkoušky, že? 

Tyto předměty nejsou na úrovni gymnázia, takže se neděste! Vždy se najde zábavné 

podání od paní Fryčkové. 

 

Jakub Veverka 

Přezdívka: Veverys 

Předměty: Finanční gramotnost 

 

Pokud nemáte paměť na pojmy, tak jí hodně rychle začněte trénovat! Bez znalosti 

pojmů nečekejte úspěšný průchod prvním ročníkem. Po celý školní rok to může být 

vás nejlepší přítel, ale také nepřítel.  
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Záleží pouze na vás, jak postavení k němu zaujmete. Radíme vám dobře, hodiny 

finanční gramotnosti neprospěte! Každá informace z každé hodiny se vám hodí do 

běžného života, tak ať z vás pak nejsou nepoužitelní, kteří si nezaplatí ani složenku. 

Chcete pozdržet vyučování? Nahoďte téma na životní příběh pana Veverky, je to 

naučné, zajímavé a zaberete mnohdy i celou hodinu. Chcete si u pana učitele udělat 

malé plusové očko? Začněte s Cashflow!  

 

Bc. Martina Sulovari 

Přezdívky: Marťa, Sulča  

Předměty: Anglický jazyk  

 

Další vaše nejlepší přítelkyně na celé vaše studijní období. Pokud si vztahy 

nerozházíte, tak od paní Sulovari nemusíte čekat nic zlého. Máte tolik šancí se ukázat 

v dobrém světle, tak si to nepokazte! Angličtina je maturitním předmětem mnoha z nás, 

tak vám vřele doporučujeme se soustředit na látku celé 4 roky a úspěšná maturita 

z angličtiny vás nemine. Pokud byste přesto chtěli trochu pozdržet výuku, tak se 

rozpovídejte o Velké Británii, to se stanete miláčky! Nečekejte žádné nudné příběhy, 

paní Sulovari vám to přednese v kůži světového komika! Dozvíte se zároveň i velmi 

užitečné věci do budoucnosti.  

 

 

Miroslav Pokorný  

Přezdívky: nemá 

Předměty: sebeobrana 

 

Žáci z něj mají respekt a rád si dělá z lidí legraci. Pokud ho naštvete, dostanete to 

pořádně sežrat.  
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Do letošního školního roku k nám nenastoupili pouze nové první ročníky, ale také noví učitelé. 

Letos to byli hned tři, dva učitelé na matematiku a IKT a paní učitelka na anglický jazyk. 

My vám přinášíme rozhovor právě s novou paní učitelkou, Eliškou Vejmelkovou, která vyučuje 

matematiku a IKT.  

Na jaké škole jste vyučovala před tím, než jste přišla na SŠDVS? 

Učila jsem na Průmyslové stavební střední škole v Kadani. 

Jak se Vám na naší škole líbí? 

Jak kdy… Když jsou žáci hodní a spolupracují, tak hodně. Ale stává se, že nejsou ke spolupráci 

nakloneni, tak to bych se nejraději ,,šla zakopat”. (smích) 

Jste spokojena se stupněm matematického vzdělání na naší škole? 

Ne. Z jednoho prostého důvodu. Žáci nemají dostatečné základy ze základních škol. Potom je 

hodně těžké na tom stavět. 

Máte nějaký zážitek ze SŠDVS, o který byste se ráda podělila? 

Líbila se mi akce s panem Maříkem. Byla to střelecká průprava, učili jsme se střílet s pravou 

zbraní, Pro mě to byla opravdu skvělá zkušenost. 

 

                          Tereza Nevečeřalová 3.A 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

https://www.mendelova.cz  

 

 

21 

https://www.mendelova.cz/


 

Cílem každého studenta střední školy je dosáhnout na ten pomyslný žebříček a úspěšně složit 

maturitní zkoušku. Na čtyři roky jsme se “uklidili” a nemusíme přemýšlet, co dál. Dojdeme do 

čtvrtého ročníku a najednou vše utíká jako voda, volba vysoké školy, přihlášky, učení, učení, 

učení, písemná maturita, učení, učení, ústní maturita, vyřazení absolventů. A co dál? Už 

nejsme schovaní pod křídly rodičů, paní ředitelky, učitelů.. Stojíme na vlastních nohou a 

musíme udělat ten první krůček do vlastního života. 

 

Vyzpovídali jsme dva absolventy, každý se vydal jiným směrem, jeden studijním a druhý 

karierním.  

 

Rozhovor s Miroslavem Ivanovem, Policie ČR  

 

V minulém školním roce jsi ukončil čtvrtý ročník. Jak dopadla maturita? 

 

Maturita byla lehká, většinu času jsem slavil, že bude konec a udělal jsem ji s vyznamenáním. 

 

Věděl jsi jasně, co po maturitě chceš dělat? 

 

Ano, už když jsem nastupoval na školu, tak jsem věděl, že chci k policii.  

 

Sen se ti tedy splnil. Co všechno obnášelo se k Policii dostat?  

 

Přijímací pohovor, psychotesty, fyzické testy a kompletní zdravotní prohlídka. 

 

Jak probíhaly psychotesty a fyzické testy? 

 

Psychotesty trvaly asi 6 hodin, začínaly IQ testem a následovalo cca 600 osobních otázek. 

U fyzických testů jsme začínali člunkovým během, poté následovaly kliky, celomotoricky test 

a nakonec běh na jeden kilometr. 
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To zní jako velké síto. Jaká byla úspěšnost? 

 

Na psychotestech nás bylo 6 a zbytek už jsem neviděl. Fyzické testy neudělali asi 3 lidi z 12. 

Požadovaný počet na fyzických testech byl 36, takže 9 bodů za každý cvik. 

 

Jaká byla tvoje úspěšnost?  

 

Měl jsem 47 bodů. 

 

Co byla tvá nejsilnější stránka? 

 

Kliky. Minimální počet byl 18, průměrný počet byl 28 a já jich měl 44. 

 

Co tě teď, po přijetí, čeká? 

 

Vojenský výcvik na Vyškově a pak půl roku školy v Praze. 

 

Tak ti přeji hodně štěstí a děkuji za rozhovor. 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Rozhovor s Lukášem Svobodou , studentem Vysoké školy finanční a 

správní v Mostě 

 

V minulém školním roce jsi ukončil čtvrtý ročník. Jak dopadla maturita? 

 

Maturita, ač jsem z ní měl strach, tak dopadla kupodivu hodně dobře. Největší strach jsem měl 

z didakťáku z českého jazyka, který mi dal opravdu zabrat a čekání na výsledky byly muka. 

Co se týče ústní části, tak jsem se na ni poctivě připravil a učil a také výsledek stál za to. Takže 

po sečtení bodů ze státní maturity a ústní části jsem maturitu udělal na dvě trojky a tři dvojky. 
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Věděl jsi jasně, co po maturitě chceš dělat? 

 

Tak do třetího ročníku jsem vůbec nevěděl, co po maturitě bude, zda chci jít do práce, což by 

byla jasná volba k Policii ČR (PČR) a nebo jestli chci dál studovat a jít zkusit vysokou školu. 

Když jsme se v polovině čtvrtého ročníku měli rozmyslet, kam na VŠ a zároveň si v daném 

termínu jít podat přihlášku, zvolil jsem tedy cestu studenta (smích). Podal jsem si jen jednu 

přihlášku, a to na Vysokou školu finanční a správní s.r.o. v Mostě, kde se zrovna otevíral nový 

studijní obor “Právní specializace”, tedy obor, který je velmi blízký tomu, který jsem měl na 

střední škole. Škola mě baví, je to zajímavé a jsem rád, že jsem šel dále studovat. Jelikož jsem 

měl během prázdnin hodně brigád a díky nim jsem zjistil, že do práce se mi ještě moc nechce 

(smích). 

 

Zmiňoval jsi Policii ČR. Znamená to, že po studiu tvá cesta povede právě tam? 

 

Nejspíš ano, uvidím, jak se mi nadále bude dařit na VŠ. Přece jenom se tam zatím 

rozkoukávám. K policii, ať už státní nebo městské, mě to táhne už od malička. Můj otec je 

strážník u Městské policie v Mostě, takže po SNAD úspešném studiu na VŠ tuhle cestu budu 

určitě zvažovat. Myslím si, že s vystudovanými obory, které bych měl, by byl karierní růst 

snazší než bez nich. 

 

Jaké předměty tvůj obor zahrnuje?  

 

Na škole mám v zimním semestru šest předmětů a ty jsou: České právní dějiny, Teorie práva, 

Vybrané problémy kriminologie, Úvod do kriminalistiky, Anglický jazyk a Ekonomie.  

 

Který z předmětů je tvůj oblíbený a naopak? 

 

Nejnudnějším předmětem jsou pro mě České právní dějiny, které bych úplně v klidu přirovnal 

ke klasickému dějepisu, který mě nikdy nebavil. Mým oblíbeným předmětem je Úvod do 

kriminalistiky a Vybrané problémy kriminologie, v těchto předmětech probíráme různé 

kriminalistické metody vyšetřování, rozebíráme stopy, apod. Mám z toho dobré základy ze 

střední školy, kde kriminologii a kriminalistiku vyučoval bývalý třídní učitel a super parťák na 

kolo, pan David Petrlík. 

 

Lukáši, děkuji ti za rozhovor a přeji hodně štěstí při studiích. 

                              Tereza Nevečeřalová, 3. A 
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1. místo – J. Kalíková 1.A 

V měsíci říjnu vyhlásila redakce prázdninovou foto soutěž.  Vítěznou fotku nám 

poslala žákyně 1. A – Jiřina Kalíková. Gratulujeme a v redakci na ni čeká sladká 

odměna 
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Práce studentů SŠDVS na téma: 
I senioři si zaslouží pocit bezpečí 

říjen 2015 

Celý život pracovali, 
beze strachu spolu žili. 

Proč se musí dneska bát, 
že je někdo oklame a bude jim všechno brát? 

Pomozte a dívejte se, 
aby mohli v klidu spát! 

                                                                     Anna Francková, 1.A 

 

Všichni v domě seniorů, 
zaslouží si zábavu. 

K tomu také hodně lidí, 
co poskytnou jim ochranu. 

 
Babičky a dědečkové, 
zaslouží si naši péči, 

pevné zdraví, dlouhý život 
s úsměvem na tváři. 

 
Važme si svých prarodičů, 

jak se o nás starali, 
proto tedy věnujme jim, 

kousek naší ochrany. 
 

                                                           Denisa Pazderová, 1.A 

 

I důchodci by chtěli mít, 
pocit bezpečí a v teple být. 

V domově důchodců si bezstarostně žít, 
o letech mládí si v klidu snít. 

 
Proto jim musíme pomci, 

dříve, než budeme mít po promoci. 
Dobré jméno naší škole dělat 

a sobě dobrý pocit udělat. 
 

Vytvořit pro ně dobré prostředí, 
které jim ani nikomu neškodí. 

Adát jim trochu lásky, 
aby se jim a čele nedělaly vrásky. 

 

                                                                   Kateřina Čížková, Kateřina Janouškovcová, 1.A  
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Milovaní prarodiče, 
babička a děda! 

Ten, kdo na ně sáhne, 
tomu běda! 

 

                                                                                                         Barbora Pekárková, 1.B 

 

Doma sama, slyším zvuky, 
chtěla bych tu mít své vnuky, 

ti mě vždycky ochrání 
zlé padouchy zahání. 
I když někdy drzí jsou 
vždy mi rádi pomůžou. 

 
Kocour na mě z rohu kouká, 

vypadá moc vystrašeně, 
nejspíš viděl něco, co já ne, 

protože furt mňouká. 
 

Byl to asi duch či přízrak? 
To nemohu vědět. 

Tolik neslouží mi už můj zrak, 
ve svém věku mohu jen sedět. 

 
Proto sledují mě kamerou, 
za bílého dne i temné noci. 
Kdyby se totiž něco stalo, 

přiběhnou hned ti mí vnuci! 
 

                                                                                                            Linda Sedmerová, 1.A 

 

Mobil pro seniory má můj děda, 
ovládat ho není věda. 
Esemesky má v palci, 

mám s ním velkou legraci. 
Každý den mi vtípek pošle, 

třeba o chlápkovi, co má Porshe! 
 

Svojí babču mám nejradši, 
koláče od ní mě vždy potěší. 

Dám jí proto pusinku, 
za nejlepší mňaminku. 

 

                                                                                                      Simona Holovská, 1.B 
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Důchodci nám dobré rady dají, 
při problémech nám pomáhají, 

Pokud se jim něco stane, 
moc rádi jim pomůžeme. 

 

                                                       Jaroslav Rezák, 1.A 
 

Babičky a dědečkové, 
jsou to hodní lidé. 

Bojí se různých nemocí, 
proto se jim lékaři snaží pomoci. 

 
Celý život si už prožili, 
ale jsou dost silní na to, 

aby ještě dlouho žili? 
 

Dali svým dětem hodně lásky, 
mluví o tom jejich vrásky. 
Snaží se stylově oblékat, 

hodně nápadů v sobě ukrývat. 
Babičky nám dobře vaří, 

chodíme k nim rádi na večeři. 
Všichni si určitě zaslouží, 

mít pocit bezpečí. 
 

                                                         Tereza Halouzková, 1.A 
 
 

Důchodci jsou jistě fajn, 
dobré rady – ty nám daj´. 

Dobré srdce ještě mají 
a krásně nám povídají. 

 
Bezbranní jak dětičky, 
jsou dědové a babičky. 

 
Dejme jim pocit bezpečí, 

ať už autem nefrčí. 
Mějme rádi jejich stáří, 

slunce jim nad hlavou září. 
 

                                                          Jana Kovačová, 1.A 
 

Staří lidé si zaslouží pocit bezpečí, 
pár chvil tomu postačí. 
Uděláme to s radostí, 

bude tu pěkné prostředí. 
 

Vnoučata se ráda koukají, 
když babička jim vypráví. 

Cítí se v bezpečí, 
dělá jí to šťastnější. 

 

                                                        Adéla Trnková, 1.A 
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Ať jsi starý nebo ne, 
užívej si života, co to jde. 

Času je málo, 
mlád jsem byl už dávno. 

 

                                                     Petr Tamáš, 1.C 
 
 

V bezpečí by každý měl být, 
radost ze života měl mít. 

I senioři si zaslouží pocit bezpečí, 
aby i pro ně byl život hezčí. 

 
Máme všichni stejná práva, 
pro všechny zde roste tráva. 

Chcete býti v bezpečí? 
Otevřete své oči! 

 

                                                   Tereza Burdová, 1.C 
 
 

Babička nákup nese, 
v tom ucho utrhne se! 
Já ji přijdu na pomoc, 

rozloučí se se mnou větou: 
Děkuji Ti moc! 

 

                                                       Adéla Karfusová, 1.B 
 
 

Jsou našimi dědečky a babičkami.... starali se o nás. A teď se musíme starat MY o ně. Dokažme, že citát: „nejkrutější 
zvěří jsou lidé“, je jen LEŽ. Pomozme jim!!! 

 

                                                    Ondřej Legerský, 1.C 
 
 

Senioři to jsou frajeři, 
co se slev nebojí. 

V Kauflandu vám ukážou, 
jak mlíko v akci vyberou. 

 

                                          Jan Pařez, 1.B 
 
 

U lesa je dědeček, 
má tam pěkný domeček. 

Všude samé ostny, samá síť, 
bezpečí rád ocení. 

Zloději tam nechodí, 
raději na šrot nosí topení! 

 

                                                          Matěj Gonsorczyk, 1.B 
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Všichni budem jednou staří, 
myslete na důchodce, 

vzpomeň si, jak babi vaří, 
vždyť s nimi jsi jak v pohádce! 

 
Bohužel se někdy stane, 
že k nim přijdou magoři, 
co neváží si tvrdé práce, 

kterou pro nás kdysi dělali. 
 

Důchodce je nutné chránit, 
už si toho vytrpěli dost. 
Nikdo by je neměl trápit, 

a už vůbec ne „jen tak pro radost“. 
 

Měl by proto být zaveden tvrdý pořádek a řád, 
každý zloduch by měl vzít do zaječí. 

Za což jistě každý důchodce bude rád, 
oni si opravdu zaslouží pocit bezpečí. 

 

                                                              Pavel Vítovec, 1.B 
 
 

Běží děda s babičkou 
s pokladničkou maličkou. 
Běží s nima zlodějíček, 

zloděj malých pokladniček. 
Chce jim všechno vzíti, 
ale zákon si ho chytí. 

 

                                                                Tomáš Zahrádka, 1.B 
 
 
 

Dneska 
To, že si senioři zaslouží pocit bezpečí,víme všichni, ale ne každý na to dbá. Dnes ráno jsem jel v plném autobuse, do 
kterého nastoupila slabá stařenka. Nikdo jí nenabídl místo k sezení a ona se hanbila si o něj poprosit. Viděl jsem, jak 

se sotva drží, a tak jsem jí nabídl své místo k sezení. A poskytl jí tak pocit bezpečí, které tak moc potřebuje. 
 

                                                                                                  Jaroslav Kotrč, 1.B 
 

Babička o berlích na chodník letí, 
chlapeček na pomoc jí přiletí. 
Zvedá babičku, zvedá hůl, 

Děkuji ti, synu můj! 
 

                                                                       Simona Šindelářová, 1.B 

 

Napadat babči a dědy je mi proti srsti, 
i když to do nás pořád hustí. 

Občas v Penny vezmou všechno mlíko ve slevách, 
ale pocit bezpečí si zaslouží každý z nás. 

 

                                                               Jana Zenková, 1.B 
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Jezdit MHD není jentak, 
když babča neví kam svůj fofr klacek dát. 

Už je stará, sotva chodí, 
pomůžeme jí i když nás pěkně zlobí! 

Zaslouží si bezpečí pro svůj život nejdelší. 
 

                                                        Věra Rožnovjaková, 1.B 
 
 
 

Jsou laskaví, milí, láskyplní 
jsou to přeci senioři! 

Vyslechnou, poradí pomůžou, 
na to meze nekladou. 

Vypráví si příběhy – děs, běs, hrůzu, co zažili. 
Ty jim jenom nasloucháš a přitom slzy utíráš. 

 

                                                             Veronika Suková, 1.B 
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VOLEJBALOVÉ DNY 

   Už je to trochu déle (19. října 2015), kdy se naše škola zúčastnila prvních dvou 

volejbalových zápasů ve středoškolské volejbalové lize. Jak to tak bývá, aby se 

neplýtvalo časem kantorů a žáků, hrají se většinou 2 a více zápasů v jeden den. Ono 

je to k něčemu taky dobré. 

Tentokrát nás čekaly, alespoň z loňských let, nejsilnější školy. První zápas jsme 

si zahráli s mosteckým gymnáziem. Rivalita mezi školami vůbec nebyla. Bylo to spíše 

takové přátelské, ale vyrovnané utkání. Jak už to tak bývá, gymnázium, které je 

většinou složeno z volejbalistů, rozneslo náš tým na kopytech. Přestože byl celý zápas 

vyrovnaný a velmi kvalitní, bohužel nás prohra neminula. Nic jsme si z toho ovšem 

nedělali.  

Dalším, druhým zápasem byl zápas s domovskou školou, tohoto hracího dne – 

Střední školou pro marketing a ekonomiku podnikání v Mostě. Z minulých let jsme byli 

taktéž zvyklí na prohry, ale tento zápas nás velice překvapil. Neprohráli jsme na plné 

čáře, ale neustále se přetahovali o poslední, vítězný set. Smůla stále spíše při nás, tak 

jsme poslední vítězný set, nedobrovolně zahodili v prospěch domácí školy.  

Tento volejbalový den byl velmi vydařený, i přes tyto prohry. Užili jsme si to, 

zahráli si a ubezpečili jsme se v tom, že jsme i tak dobří, a šance na výhry máme! Teď 

už to jen potvrdit 20. listopadu, kdy nás čeká druhý hrací den…  

 

20. listopad je za námi… Naše škola se zúčastnila druhého hracího dne, v rámci 

volejbalové ligy. Tentokrát jsme změnili prostředí a místo tělocvičny na SSŠMEP jsme 

se vydali do tělocvičny SPŠaSOŠGS. Nové místo to pro nás nebylo, tu čest jsme měli 

už i loňský rok. Tento rok byl ale ovšem jiný. Jiní hráči a také nová příprava na zápasy.  

Jako první, jsme se postavili domácímu týmu. Nastoupili jsme s respektem, protože 

většina z týmu měla ránu, že by utáhla i vola. My máme naše ruce opravdu rádi! Přežili 

jsme to ve zdraví, ale bohužel se ztrátou bodů za vítězství. Nedalo se už nic dělat. Pak 

jsme byli asi „osvíceni“ a Obchodní akademii se zdravotní školou jsme porazili jedna 

báseň. Byla to naše první letošní výhra. Bohužel celkově se nám moc nedařilo, ale ve 

finále, které se bude na jaře konat, snad zazáříme v plné parádě. Teď už nezbývá nic 

jiného, než nám držet palce!  

 

        

                                                                                                Nikola Červinková, 3. A 
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 přespolní běh 

 basketbal 

 plavání 

i v těchto sportech se naši studenti angažují a dostávají se na stupně vítězů 

Přespolní běh  

 září – proběhlo okresní kolo 

 říjen – krajské kolo 

Plavání 

 říjen/listopad 

Basketbal 

 listopad 
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Druhé místo v plavání BPČ – Praha 2015 
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                         Svatý Mikuláš 
 

V této osobě se spojují skutečná historie, legenda i tradice v pestrý obraz. Pod jménem Mikuláš si můžete 

představit světce, přítele dětí, patron zajatců, ochránce dobré svatby, biskupa, mučedníka, vyznavače a 

pomocníka v nouzi apod. 

Historie: 

- kolem roku 300 se mladý Mikuláš stal biskupem v Myře v tehdejší 

Lykij 

- začíná pronásledování křesťanů za Galeria Valeria Maximina 

- roku 310 se Mikuláš dostal do zajetí a byl v žaláři těžce trýzněn 

- roku 325 vystoupisl na slavném koncilu Nicejském 

- kdy Mikuláš zemřel není přesně známo, odhaduje se datum 6. 

prosinec mezi roky 345 a 351 

Uctívání sv. Mikuláše: 

- kult sv. Mikuláše se šířil skoro po dvě století po jeho smrti, přesáhl celou řeckou církev, později i na 

slovanské země 

- nejvíce byl Mikuláš uctíván v 8. století v Rusku, kde je od té doby patronem 

- poté se tento kult rozšířil i po Evropě = od 10. století v Německu, Francii a Anglii 

- v roce 1087  Italští piráti uloupili ostatky sv. Mikuláše ze sarkofágu náhrobního kostela v Myře a 

přenesli je do Bari v Aqulii (vláda Normanů) 

- o slávu Mikulášova kultu se dnes dělí města Demre v Turecku a Myra 

Tradice a zvyky 

- tradice kolem Mikulášovy tradice je velmi výrazná 

- v předvečer 6. prosince navštěvuje muž s bílým vousem, často v doprovodu čerta a anděla děti a 

obdarovává je nebo je kárá pro jejich zlobení 

- pokud se Mikuláš nedostaví osobně, lze za oknem najít pytlíky naplněné sladkostmi nebo uhlím 

- v alpských zemích provozují zakuklené postavy v den sv. Mikuláše své neplechy 

- v jihoněmecké oblasti, hlavně v Bavorsku, nahrazuje Mikuláš od středověku Erasma jako pomocník 

v nouzi 

- na východě je Mikuláš po Panně Marii nejuctívanější světeckou postavou 
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- Mikulášovo uctívání se rozvinulo v Německu v 10. století = vznikl obyčej, který zůstal zachován 

dodnes: zvyk, že Mikuláš navštěvuje děti a obdarovává je.  

- v klášterních školách tehdy byla tzv. „biskupská hra“, při ní jeden žák přebíral jednou za rok funkci 

opata nebo i biskupa a „vládl“ nad klášterem a nad školou. Zprvu se tato hra hrála 28. prosince – 

v den Neviňátek 

- ve 13. století byla přeložena na den sv. Mikuláše 

- krajově i národnostně se liší jak  oblečení tak i jméno Mikuláše 

- v Čechách jsou nejstarší záznamy o mikulášské nadílce ze 14. století 

Znázorňování a legendy 

- Mikuláš je znázorňován většinou jako starší biskup s krátkým až dlouhým vousem, velmi mnohá 

vyobrazení jsou dodnes na Východě, kde je Mikuláš často holohlavý, také znázornění na Západě se 

opírají v četných případech o východní umění. 

- Mikuláš mívá s sebou zlatou knihu. 

- Nejznámější legenda o Mikulášově dobročinném zásahu vypráví, že jeden zchudlý šlechtic poslal své 

tři dcery do veřejného domu, aby si vydělaly jako nevěstky na věno ke svatbě. Mikuláš však hodil 

oknem v noci třem mladým ženám po jednom sáčku se zlaťáky, takže nemusely přistoupit na otcovo 

řešení.  

- Další legenda, která bývá často znázorňována: Mikuláš pomáhá lodi, která se dostala do tísně na 

moři a jejíž námořníci ho vzývali. Mikuláš je proto často znázorňován i s kotvou. 

Mikuláš je patron: 

- Ruska, Lotrinska, ministrantů, panen, poutníků a cestujících, advokátů, soudců, notářů, 

obchodníků, lékárníků, hostinských, obchodníků s vínem, výrobců a obchodníků s parfémy, lodníků, 

rybářů námořníků, vorařů, mlynářů, pekařů, obchodníků se zrním a semeny, řezníků, sládků, 

lihovarníků, sedláků, tkalců, obchodníků s krajkami a suknem, kameníků, dělníků v kamenolomech, 

knihařů, knoflíkářů, svíčkařů, hasičů, zajatců, za šťastnou svatbu, proti nebezpečí vody a na moři, 

ke znovuzískání ukradených předmětů, proti zlodějům. 

(http://www.vira.cz/mikulas) 

 

 

 

 

 

 

http://www.receptyonline.cz/ 
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Vánoce  

Tradice a zvyky 

 

Málokterá část roku je v běžném roce opředena tolika pověrami, zvyky a tradicemi jako jsou právě Vánoce. 

Tyto svátky se stále vyvíjejí, některé tradice zanikají a jiné vznikají. 

Vánoční stromeček 

Vánoční stromeček je z historického hlediska tradicí velice mladou. Poprvé se v českých zemích objevil 

počátkem 19. století a to v roce 1812. Ve svém bytě v Praze – Libni ho v salonu nazdobil ředitel Stavovského 

divadla Jan Karel Leibich, Štědrovečernímu stolu, k němuž pozval herce a jejich manželky, vévodila jedle 

s ozdobami a svíčkami, vzbudil opravdu velkou pozornost a pověst o něm se rozběhla celou Prahou. Již další 

rok se objevil v mnoha měšťanských domácnostech. 

Na vsi se začal šířit skoro o sto let později, kdy první zmínky jsou z počátku 20. století z Valašska. V tu 

dobu to ještě nebyl takový stromek, jaký ho známe dnes. Na vesnici se většinou zavěšoval nad štědrovečerní 

stůl špičkou dolů a zdobil se převážně jablky, ořechy a později i perníčky. 

Jmelí 

Další „ vánoční rostlinou“ je jmelí. Lidé si jeho zelené, stříbrné nebo 

zlaté snítky nejčastěji připevňují na lustr nebo na dveře. Asi proto, 

že pod zavěšeným jmelím má muž právo políbit jakoukoli dívku či 

ženu. A nebo proto, že „kdo se pod jmelím políbí, druhému se zalíbí“ 

a jejich láska bude po způsobu jmelí věčně zelená.  

Podle pověstí darované jmelí nosí štěstí, a tak se při vánočních 

návštěvách hodí s sebou snítku přinést. 

Kapr 

Dalším zvykem je pojídání ryb k štědrovečerní večeři. Tento zvyk je také 

zvykem velice mladým. Dříve se ryby v tento den prakticky nevykytovaly. 

Jedly se hlavně polévky a luštěninová jídla. Např. hrách, hrachová polévka, 

nebo „pučálka“ což je jídlo z naklíčeného hrachu, se hojně vyskytovala, 

protože prý zaručovala strávníkům hojnost na celý příští rok. Dále jste na 

stolech mohli vidět houbové omáčky, čočku, „kubu“, sušené a vařené ovoce, 

krupičné a kukuřičné kaše polité medem nebo sirupem.  

Ryby byly nejprve záležitostí bohatých měšťanů, na vesnici opět začaly 

pronikat až ve 20. století. Dnes je neodmyslitelnou součástí vánočního stolu kapr. Ten je nejčastěji připravený 

v trojobalu a usmažený. Ale i on je dnes už na ústupu. Stále častěji je vytlačován sumci, štikami, pstruhy, ale 

také lososem a nebo i mořskými rybami či plody moře. 
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Zlaté prasátko 

Jedná se o tradici, kdy se tvrdí, že pokud vydržíte celý Štědrý den se postit, tak večer se vám pak zjeví zlaté 

prasátko, které vám zaručí hojnost a dobrou úrodu na celý příští rok. Zřejmě proto, že zajišťování úrody už 

nebývá nejvyšší prioritou našich domácností, tak se také málokomu podaří zahlédnout stín zlatého prasátka 

jak běží po stěně či stropu místnosti.  

 

 

Štědrovečerní magie 

Nikdy jindy se v českých domácnostech tolik nečaruje, jako právě na Štědrý večer. Přes den nesmíte zametat 

a vynášet z domu odpadky a smetí, protože byste si vynesli štěstí. Při samotné večeři počet strávníků musí 

být vždy sudý, pokud není, dává se talíř navíc pro nečekaného hosta. Pod talíř se dávají rybí šupinky, které 

si pak každý dá do své peněženky a ty zajistí dostatek financí na celý příští rok. A také se nesmí zapomenout, 

že se od svátečního stolu nesmí vstávat a odcházet až do skončení večeře. Protože kdo to udělá, ten se už 

„příštích Vánoc nedožije“. 

Rozkrojené jablíčko 

Po štědrovečerní večeři si každý může rozkrojit jablko, napříč, kolmo na stopku. Kdo ve svém jablku nalezne 

pěticípou „hvězdičku“ ze zdravých jadérek, může být spokojen. V příštím roce ho čeká zdraví a štěstí. Pokud 

je jádřinec červavý, lze se nadít nemoci. A když místo pěticípé hvězdičky jsou 

jadérka uspořádána do tvaru křížku, hrozí nejhorší.  

Osudu lze napomoci výběrem zdravého velkého jablka. Podobnou informaci 

jako jablka podle tradice ukrývají i vlašské ořechy. Kdo ve čtyřek nalezne 

zdravá jádra, bude sám zdraví celý rok. 

Lití olova 

Na přípravu náročnější, zato významově bohatší je staročeský zvyk lití olova. Nad plamenem nebo na 

kamnech se roztaví kousek olova, které se posléze najednou vylije do nádoby s vodou. Podle tvaru, do kterého 

olovo ve vodě ztuhne, přítomní usuzují, co dotyčného čeká. 

Svobodné dívky se vněm snaží rozeznat tvář nebo monogram toho, kdo je jim určen. Výsledný tvar olova je 

také možné číst jako odpověď na předem položenou otázku. 

Skořápkové lodičky 

Poetický zvyk, který upoutá (nejen) každé dítě, je pouštění lodiček z ořechových 

skořápek. Několik vlašských ořechů se rozpůlí a do vyprázdněných polovin skořápek se 

připevní maličká svíčka – nejsnáze pomocí nakapaného vosku. Ořechová lodička se 

zapálenou svíčkou se vypustí do větší nádoby s vodou. Její plavba předznamenává životní dráhu toho, kdo ji 

vyslal. Když vydrží dlouho svítit, čeká majitele život dlouhý a šťastný. Jestliže se lodička pustí na volnou 

vodu, dotyčný se vydá na cesty, drží-li se při břehu, zůstane doma. 
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Házení střevíce 

Na Štědrý den se svobodné dívky mohou zeptat svého osudu zeptat, čeká-li je 

v příštím roce svatba. Dívka hází střevícem přes hlavu. Pokud dopadne patou ke 

dveřím, zůstane i nadále doma. Jestliže ale bota zamíří špičkou ze dveří ven, čekají 

dotyčnou vdavky a odchod od rodičů.  

Třesení stromkem 

Tedy nikoliv vaším vánočním stromkem, ale nejčastěji mladou jabloní nebo zlatým deštěm na zahradě. Děvče 

si vyběhlo po večeři na zahradu, zatřáslo stromkem a odkud se první ozval pes, odtud měl přijít slečně ženich. 

A to buďto přímo z toho domu nebo alespoň z toho směru. 

Rozkvetlá Barborka 

Svobodná dívka si na svátek sv. Barbory utrhne větvičku třešně nebo zlatého deště. Pokud snítka rozkvete 

do Štědrého dne, do roka se vdá. 

 

Štěstíčka 

 Na malé papírky se napíší zpravidla jednoslovná hesla (štěstí, zdraví, bohatství, svatba, dítě atd.) a ty se 

vloží do nádobky. Stolovníci pak po večeři losují. Převládají samozřejmě pozitivní hesla, negativní se 

doporučuje vyhnout. Použité heslo se vrací do nádobky zpět, aby další losující si mohl vytáhnout svou 

budoucnost z plné škály osudu. 

Koleda 

Tato tradice sahá v českých zemích až do středověku a ještě v nedávné době byl tento zvyk součástí především 

venkovského prostředí. Koledníci obcházeli stavení, zpívali písně a za přání všeho dobrého dostávali od 

hospodářů výslužku. Hlavní dobou koledování bylo období mezi Štědrým dnem a svátkem Tří králů (24.12. 

– 6.1.). S tradiční vánoční koledou je spojen například svátek sv. Štěpána (26.12.). Verše Koleda, koleda 

Štěpáne, co to neseš ve džbáně? Nesu, nesu koledu, upad sem s ní na ledu znají i děti, které so koledovat už 

nevydají. Koledy se dnes zpívají jen u vánočního stromečku a i ty jsou stále častěji nahrazovány spíše 

pouštěním vánoční hudby. 

Ježíšek 

Po štědrovečerní večeři nastává okamžik, na který se mnohé české děti těší celý rok. 

Rodina se shromáždí kolem rozsvíceného vánočního stromečku, pod nímž se kupí 

zabalené dárky. Podle tradice je sem nepozorovaně přinesl Ježíšek. Na rozdíl třeba 

od Santa Clause tato postava nemá žádnou ustálenou vizuální podobu. Také 

způsob, jakým k dětem přichází, zůstává obestřen tajemstvím. 

 Ježíšek je zdrobnělinou pro Ježíše Krista, jehož dětství je o Vánocích 

zdůrazňováno. Děti Ježíškovi před Vánoci posílají dopis, ve kterém prosí o to, co by 

si přály pod stromečkem nalézt. Původně v českých zemích nosíval dárky sv. Mikuláš, postava Ježíška sem 

pronikla až v devatenáctém století z Německa. České děti z obou tradic vytěžily maximum: dárky jim nosí 

jak Mikuláš, tak Ježíšek 

      (http://www.zenax.cz/vanoce tradice a zvyky 3629.htm; http://www.mscaslav.cz ) 
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Slovo na závěr… 

 

Blíží se čas Vánoc, tedy čas klidu a domácí pohody. Celá redakce přeje všem 

čtenářům šťastné Vánoce a to nejlepší možné vykročení do nového roku.   

Školnímu časopisu se podařilo získat nové redaktory, znamená to tedy, že v příštím 

čísle se můžete těšit také na příspěvky bezpečnostně právních oborů. Budeme psát o 

akcích školy, a nejen těch sportovních, nezapomeneme na ples a určitě nebudou 

chybět ani literární práce žáků.  

Těšíme se na setkání v novém roce, v roce 2016. 

Veselé Vánoce! 

   

 

Šárka Šmejkalová 
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